
Protok6l nr XXlUl6

przebiegu obrad Rady Miasta Wloclawek

w dniu 07 lipca 2016r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenial sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

ZielonY RYnek 11/13



W dniu 07 lipca 2016 roku o godzinie 15.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wfoclawek przy
ul. Zielony Rynek 11/13 rozpoczqiy siq obrady XXtt sesji Rady Miasta Wloclawek Vtl kadencji,
kt6rq zwolai i kt6rej przewodniczyl radny Jarosfaw Chmielewski Przewodniczqcy Rady
Miasta Wloclawek.

Ad. 1

Sprawy organiracyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski otworzyl obrady XXll sesji Rady

Miasta Wloclawek, witajQc Zastqpc6w Prezydenta Miasta, dyrektor6w wydziat6w oraz
pozostalych pracownik6w Urzqdu Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powital tak2e
obecnych na sesji przedstawicieli wloclawskich medi6w, mieszkaic6w miasta oraz radnych
Rady Miasta uczestniczacych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw
Chmielewski stwierdzi], ii na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z

liste obecnoSci 20 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 07 lipca br. sq prawomocne.

Lista obecno6ci radnych z XXll sesji Rady Miasta stanowi zafQcznik do protokolu,

Lista os6b uczestniczEcych w XXll sesji Rady Miasta stanowi zalacznik do protokoiu.
- przyjqcie protokolu z obrad XXI sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, ie w Biurze Rady

Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej UrzQdu Miasta dostQpny byl do wglqdu
projekt protokolu Nr 21/2016 z obrad XXI sesji Rady Miasta Wloctawek Vll kadencji, kt6ra

odbyla siq w dniu 23 czerwca 2016 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i

wnie6i ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag iuzupefniei.
- zmiany do porzQdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski zapytal czy sQ ze strony radnych

propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad.
Ze swej strony Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uwzglqdniajqc wniosek

Prezydenta Miasta, zgodnie z 5 55 Statutu Miasta proponuje wprowadzenie do porzqdku

obrad w punkcie nr 3 projektu uchwaly zmieniajacej uchwatQ w sprawie uchwalenia i

przyjqcia Planu gospodarki niskoemisyjnej wraz z dokumentami towarzyszAcymi dla Gminy

miasto Wloclawek.
Nastepnie glos zabral radny J6zef Mazierski Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej, kt6ry w
imieniu komisji zaproponowat rozszerzenie porzqdku obrad XXll sesji Rady Miasta o punkt nr

7 tj. o projekt uchwaiy w sprawie upowa2nienia Przewod n iczqcego Rady Miasta Wloclawek

do wniesienia zaialenia. Jak wyjaSnil Pan radny sprawa dotyczy upowaznienia

Przewodniczqcego na wniesienie za2alenia do Sqdu Rejonowego we Wloctawku na

postanowienie Prokuratora Rejonowego we Wtoclawku z przYczvn okreslonych w
uzasadnieniu do uchwaly, przedmiotowa uchwala zostala przekazana radnym.

Wobec braku innych zgtoszei do dyskusji na temat propozycji zmian porzqdku obrad

Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie rozszerzenie porzedku obrad o

projektu uchwafy zmieniajqcy uchwatq w sprawie uchwalenia i przyjqcia Planu gospodarki

niskoemisyjnej wraz z dokumentami towarzyszqcymi dla Gminy Miasto Wloctawek i

procedowania nad uchwafa w punkcie nr 3.



W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci 21 radnych za rozszerzeniem
porzqdku obrad o ww. uchwatq opowiedzialo siq L4 radnych przy l glosie przeciwnym oraz 6
gtosach wstrzymujqcych siq.
Nastqpnie PrzewodniczQcy Rady Miasta poddal pod glosowanie rozszerzenie porzqdku
obrad o punkt dotyczqcy projekt uchwaly w sprawie upowainienia Przewodniczqcego Rady
Miasta Wloctawek do wniesienia za2alenia zgloszony przez Przewodn iczqcego Komisji
Rewizyjnej proponujqc umieszczenie go w punkcie nr 8 porzqdku obrad.
W wyniku glosowania przeprowadzonego w obecno5ci 20 radnych za wnioskiem zgtoszonym
przez PrzewodniczQcego Komisji Rewizyjnej dotyczqcym rozszerzenia porzqdku obrad o
zgloszony przez niego projekt uchwaly opowiedziato sig 12 radnych przy 1 glosie

wstrzymujqcym siq oraz 7 gtosach przeciwnych.
W rezultacie dokonanego glosowania wniosek nie uzyskal akceptacji Rady Miasta, poniewaz

nie uzyskal bezwzglqdnej wiqkszoici gtos6w ustawowego skladu rady, zgodnie z art.20 ust.

1a Ustawy o samorzEdzie gminnym.
Po zakoriczeniu glosowania PrzewodniczQcy Rady Miasta poinformowal,2e obrady sesyjne

bqdq odbywa6 siq wedlug zmienionego porzqdku obrad, zgodnie z przeprowadzonym
glosowaniem.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoSci miasta w okresie miqdzysesyjnym.

W imieniu Prezydenta Miasta informacjq z dzialalno6ci w okresie miqdzysesyjnym

przedstawifa Radzie Miasta ZastQpcza Prezydenta Miasta Pani Barbara Moraczewska, kt6ra

wyjainila, i2 obejmuje ona okres od dnia 23 czerwca 2016 roku, czyli od ostatniej sesji Rady

Miasta Wlocfawek, do dnia dzisiejszego i przedstawia sie nastQpujaco:

W zakresie dziafafi Biura Zam6wieri Publicznych m.in.:
- zawarto kilka um6w dotyczqcych zam6wier6 publicznych, m.in' umowq na Kompleksowe

ubezpieczenie mienia i odpowiedzialnoSci cywilnej Gminy Miasta wlociawek wraz z

jednostkami podlegtymi pod wydziaf Edukacji z podzialem na 3 zadania. w toku sq kolejne

postepowania. Trwa analiza ofert, kt6re wplynqiy w terminie, m.in. na nastqpujace zadania:

Przebudowa pomieszczenia kuchni, stot6wki oraz szatni w Szkole Podstawowej nr 14;

Budowa placu zabaw i boiska szkolnego przy Szkole Podstawowej Nr 18; Przebudowa hali

sportowo-widowiskowej odrodka sportu iRekreacji przy ul. Chopina 12 we wloclawku ll
postqpowanie oraz ,,Sr6dmieicie na drodze do zmian - opracowanie narzqdzi aktywizacji

zawodowej i spolecznej mieszkaric6w centrum Wloclawka" - proces programowanla

gminnego programu rewitalizacji wraz z opracowaniem dokument6w towarzyszqcych.

W zakresie Wydzialu Polityki Spofecznej i Zdrowia Publicznego m'in.:
- 29 czerwca Prezvdent Miasta na mocy Zarzqdzenia dokonal wyboru i ogfoszenia

najkorzystn iejszej oferty zlo2onej w otwartym konkursie ofert przez organizacje

pozarzadowe prowadzqce dziafalnoSi po2ytku publicznego, w celu realizacji zadania gminy

w zakresie zaoewnienia schronienia osobom bezdomnym z terenu miasta Wloclawek w

okresie od 1 lipca 2016 r. do 30 wrzeinia 2018. W ramach zawartej umowy pomiQdzy Gmine

Miasto wloclawek a caritasem Diecezji wloclawskiej na realizacjq zadania publicznego

przewidziano kwotq w wysokosci do ! 773 880,00 zl. MOPR we Wtoclawku przystapil do

projektu partnerskiego z ROPS w Toruniu pn. ,,Rodzina w centrum", kt6ry bqdzie

reafizowany w latach 2076-2078, grupQ docelowE projektu sq osoby z terenu wlocfawka



korzystajqce z pomocy spofecznej w oparciu o przepisy ustawy o wsparciu rodziny i systemie
pieczy zastQpczej. Dzialania ujete w projekcie dotyczq wsparcia oraz majq na celu
zwiQkszenie dostqpno6ci do specja listycznego poradnictwa na terenie miasta Wloclawek a

takie skr6cenia czasu oczekiwania na poradg. Wsparcie dla tych os6b bqdzie prowadzone
metodQ warsztatowE oraz poprzez moiliwosci korzystania z bonu szkoleniowego ponadto
osoby objqte wsparciem bqdq miaty mozliwo6i skorzystania ze specjalistycznego
poradnictwa psychologicznego, prawnego i pedagogicznego. Wartoji projektu wynosi 230
tys. zt. w tvm dofinansowanie 2L0.444,000 zt., wklad wlasny to 19. 556,000 zt.

W zakresie dzialalno6ci Wydziafu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- ustawiono wiatq przystankowa przy ulicy Dziewiflskiej, uruchomiono linie okresowe W1 i

W2 na jezioro Wikaryjskie oraz zbudowano oswietlenie w ulicy Gniazdowskiego na odcinku
od Dlugiej do Zespotu Szk6l nr 7.

W zakresie dziafalnoSci Wydziafu Edukacji m,in.:
- 27 czerwca odbylo sie Podsumowanie Og6lnopolskich Debat o Edukacji, Ucze6. Rodzic.

Nauczyciel - Dobra Zmiana, w Toruniu, w kt6rym reprezentowalam samorzqd Wlocfawka

razem z PaniQ AgnieszkQ Bialopiotrowicz - dyrektor Wydzialu Edukacji.

W zakresie Wydzialu Kultury, Promocji i Komunikacji Spolecznej m.in.:
- udzial w uroczystym odsfoniQciu obelisku poiwieconego zastuionym wtoclawianom:
Wlodzimierzowi Gniazdowskiemu, Ludwikowi Bouchardowi oraz Feliksie Szalwitiskiej.
- koordynowanie prac zwiqzanych z tegoroczna edycjE Bud2etu Obywatelskiego. Przypomnq,

termin glosowania zostal wydluiony do jutra, 8 lipca. Pod glosowanie poddanych zostafo 46

propozycji mieszkafic6w pozytywnie zweryfikowanych pod kqtem formalnym i

merytorycznym. Ogfoszenie wynik6w glosowania odbqdzie siq najp6iniej do 5 wrzesnia.

- wydzial byl zaanga2owany w organizacjq imprez, kt6re miaiy miejsce w naszym mie5cie jak

Dni Wloclawka, Jarmark Wloclawski, 20-lecie Zespolu Classic pod kierownictwem Iny

Griszczuk, Xl Festiwal Teatr6w Dzieciqcych zza Granicy.
- organizacja spotkafi dotyczqcych koncertu Folk Day w ramach Swiatowych Dni Mlodzieiy.

W zakresie dzialalnoSci Wydzialu lnwestycji m.in.:
- zakofczono odbiory rob6t budowlanych zwiqzanych z przebudowq ul. Promiennej.

Podpisano umowQ na realizacjq rob6t budowlanych na przebudowq ul. Kaliskiej odcinek od

ul. Planty I do Broniewskiego. Termin wykonania rob6t - wrzesiei tego roku.

- rozpoczqly siq prace zwiqzane z realizacjq zadania: program utwardzanie d169 gminnych

W ramach informacji miqdzysesyjnej Biuro Sportu iTurystyki informuje, ie uczestniczy w
przygotowaniach do organizacji we Wfoclawku mecz6w reprezentacji Polski w koszyk6wce

mq2czyzn w ramach eliminacji do mistrzostw Europy.

Dbajqc o bezpieczefistwo os6b wypoczywajqcych nad jeziorem Czarnym od 01 lipca br.

dziala monitoring a takie zostaty r6wniei wzmoZone patrole Straiy Miejskiej.

W dvskusii na temat orzedstawionei informacii udziat wzieli:
przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw chmielewski odnoszqc siq do informacji na

temat mistrzostw Europy w koszyk6wce zapytal o koszty samorzqdu w tym przedsiqwziqciu

oraz o ich wysoko6i a tak2e, z jakich (rodk6w bQdzie to finansowane.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie nie styszai informacji nt. Dni Wioclawka, ponadto w

obchodach Dni Wtoctawka nie uczestniczvt Prezydent Miasta, kt6ry wystapif z propozycja

zmiany terminu Swiqta miasta, a Rada Miasta przychylajqc siQ do tej inicjatywy podjqta

stosowna uchwafq. Ponadto po raz pierwszy w historii obchod6w Dni Wfoctawka nie

uczestniczyli w tych uroczystosciach goscie z miast partnerskich. Zdaniem Pana radnego taka



sytuacja jest niedopuszczalna w zwiEzku z tym Pan radny poprosil o wyjagnienie, dlaczego
siq tak zlo2ylo, ie iadna delegacja z miast partnerskich jak r6wniei prezydent miasta nie byli
obecni na Swiqcie naszego miasta. Czy zatem nale2y sqdzid, ie go6cie nie otrzymali
zaproszef lub byi mo2e odm6wili przyjazdu. Byi mo2e na ich decyzje miaiy wpfyw wra2enia
z pobytu w roku ubiegtym, na kt6ry siq bardzo skar2yli, poniewa2 nikt z przedstawicieli wladz
miasta siQ nimi nie interesowai. Pan radny odni6si siq r6wniei do kwestii bud2etu
obywatelskiego istwierdzil, ie inwestycje, bqdqce zadaniami wlasnymi samorzEdu lokowane
sq w budiecie obywatelskim jak np. przebudowa ulicy Energetyk6w, kt6ra jest konieczna,
lecz rodzi siq wqtpliwo5i czy taki wniosek powinien byi realizowany w ramach budietu
obywatelskiego a nie inwestycji miejskich. Z ubiegforocznego budietu pozostalo wiele
5rodk6w finansowych w zakresie niewykonanych dr6g wewnqtrznych, powiatowych czy
gminnych, do bud2etu obywatelskiego mogiyby trafiai projekty wykraczajqce poza

obowiqzek ustawowy, a zatem czy inwestycje miejskie maja sie ograniczai wylqcznie do
kwoty 3,5 mln. zf. kt6re przeznaczone sq na potrzeby bud2etu obywatelskiego.
Radnv Damian Chelminiak odnoszQc siQ r6wnie2 do tematyki zwiEzanej z budietem
obywatelskim stwierdzil, i2 stronQ internetowq, do BO stworzyl mq2 Pani poset z

,,Nowoczesnej" Pan Piotr Wielgus, dlatego te2 Pan radny zapytal czy byi ogfoszony w tej
sprawie konkurs, przetarg oraz jakie koszty ponioslo miasto z teSo tytulu na rzecz

wykonawcy. Zdaniem Pana radnego we Wloclawku nie brakuje firm gotowych wykonai tego
rodzaju zlecenie.
Radnv J6zef Mazierski stwierdzil, 2e za realizacjq umowy dotyczqcej wieloletniego programu

gospodarowania zasobem mieszkaniowym odpowiada z ramienia Prezydent Miasta -
Wiceprezydent Pani Barbara Moraczewska, poniewai uplynqf termin realizacji Pan radny

zapytal czy Pani Wiceprezydent moie co6 w tej sprawie powiedziei.

zastepca Prezvdenta Pani Barbara Moraczewska odnoszqc sie do pytania dotyczacego

rozgrywek mecz6w koszyk6wki wyiaSnifa, 2e toczq sie rozmowy i dyskusje nie jest podpisana

umowa a o ile dojdzie do jej zawarcia Rada Miasta zostanie o tym poinformowana, w

zakresie nieobjqtym klauzulq poufnodci. W odpowiedzi na temat zagadnie6 poruszanych na

temat Dni Wloctawka Pani Wiceprezydent poinformowata, ie delegacje miast partnerskich

uczestniczEce w ubieglorocznych obchodach 6wieta miasta mialy petnq opieke ze strony

wladz miasta, o czym Swiadczq podziQkowania i bardzo dobre opinie go5ci. A zatem stowa

krytyki w tej sprawie sq nie do przyjQcia a o ile byly uwagi ze strony godci, o czym m6wif Pan

radny to Pani Wiceprezydent poprosila o pismo w tej sprawie, Odnoszqc sie do braku

delegacji zagranicznych na obchodach Dni Wioclawka w roku bie2acym Pani Wiceprezydent

wyja6nila, ie byly w tej kwestii prowadzone rozmowy z miastami partnerskimi delegacie z

miast partnerskich bqdq goScily we Wtoclawku w innym terminie - w miesiacu lipcu.

Pani Wiceprezydent poinformowata, 2e w sprawie strony internetowe Budietu

Obywatelskiego udzieli odpowiedzi pisemnej, poniewa2 nie uczestniczyta w realizacji tych

zagadnieri inie moie udzielii odpowiedzi w tej kwestii. Natomiast jak wyjasniala Pani

Wiceprezydent byi mo2e umowq dotyczqcq wieloletniego programu gospodarowania

zasobem mieszkaniowym Pani Wiceprezydent podpisala w imieniu Prezydenta Miasta, po

sprawdzeniu okolicznoici mo2e udzielid odpowiedzi w tej sprawie w formie pisemnej.

Wypowied2 radnego J6zefa Mazierskiego skierowana do Pani Wiceprezydent odbyla siq

ooza mikrofonem.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski wvrazil zdziwienie wyja(nieniem,
na jakim etapie jest umowa w sprawie koszyk6wki tym bardziej, ie Prezydent Miasta jui



oglosif, ie bqdzie ona realizowana. Co bqdzie, jeieli negocjowana kwota umowy bqdzie
wiqksza nii moiliwoici budietowe miasta. Natomiast sprawa dotyczaca klauzuli poufno3ci
umowy nie moie obowiqzywad w stosunku do Srodk6w publicznych, poniewa2 mieszkaficy
miasta jak i radni Rady Miasta majE prawo wiedziei, na jaki cel sq wydatkowane Srodki,
dlatego tei Pan radny reprezentuje poglqd odmienny od przedstawionego przez Pania

Wiceprezydent.
Radnv Damian Chelminiak skorzystal z obecno6ci przybylej na obrady Pani Angeliki
Zychlewicz Dyrektora Wydzialu Kultury, Promocji i Komunikacji Spolecznej i ponowil
zapytanie na temat wysokoici koszt6w wydatkowanych z budietu miasta na strone
internetowa Budietu Obywatelskiego oraz w jaki spos6b zostai wyloniony wykonawca czy

odbylo siq to np. w drodze konkursu.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie nie otrzymal odpowiedzi na zadane pytania odnosnie

ograniczania inwestycji miejskich wytqcznie do Srodk6w przeznaczonych na realizacjq zada6,

z BO byi moie jest to nowa strategia a takie nieodpowiadanie na pytania radnych, czego

przykladem sA skladane interpelacje, z tego powodu Pan radny oczekuje odpowiedzi.

przeznaczonej na realizacjq strony internetowej zwiezanej z BO - odpowiedi zostanie

udzielona pisemnie, ale.iest to kwota ok. 5 ty5. zt. na trzy lata. Rozmowy w tej sprawie

prowadzone byty z r62nymi firmami, Pani Dyrektor uczestniczyta w kilku takich rozmowach z

firmami prowadzEcymi tego typu uslugi a takie aplikacje. Sktadane oferty opiewaty m.in. na

kwoty 90 ty(. zl. czy te2 70 ty5. zt. a zatem kwota ok.5 tys. zt. na trzy lata nie jest

wyg6rowana. Firma zwr6cila siQ do miasta z propozycjq prowadzenia strony internetowej -
pilotaiowo, miasto wloctawek jest pierwszym miastem, w kt6rym firma wprowadza takq

strone stad tak niska kwota idogodne warunki. wszelkie sprawy zwiqzane z procedurq bqdq

wyjaSnione r6wniei w formie pisemnej. Jak wyjadnita Pani Dyrektor wszelkie zagadnienia

dotyczace tego tematu prowadzone byly przed objqciem przez nia funkcji Dyrektor wydzialu

stad te2 nie moie udzielid precyzyjnych odpowiedzi, dlatego wszelkie wyja6nienia zawierae

bqdzie odpowiedi pisemna skierowana do Pana radnego.
odpowiadajac na zapwanie

radnego Krzysztofa Kukuckiego wyjaSnila, ie ideq Budietu Obywatelskiego, kt6ry zostaf

wprowadzony do budietu miasta sE wnioski skladane przez mieszka6c6w miasta

Wfoclawek. Wnioski skladane sE corocznie, kaidy wniosek rozpatrywany jest przez

powolany do tego celu zesp6l oceniajEcy kaidy wniosek pod wzglqdem merytorvcznym I

formalnym. wniosek powinien uwzgledniai zadania, kt6re sq jednocze6nie zadaniami

wlasnymi miasta i realizowanymi na terenach bqd4cych wlasno6ciq miasta. Jest to podstawa

wydatkowania 5rodk6w gdyi sa to r6wnie2 irodki, kt6re znajdujq siq w bud2ecie. Dlatego

tez, jeieli wniosek czy na budowq drogi czy tei na budowq placu zabaw czy te2 na ka2dy inny

cel przejdzie ocene merytorycznq i formalnq a komisja oceniajEca wnioski stwierdzi,2e

kwota zaproponowana przez mieszkaric6w pokryje w 100olo realizacjq inwestycji to wowczas

taki wniosek winien znaleii siq na li6cie, na kt6rE mieszkaricy oddajq swoje gfosy.

wiadomym jest, ie realizacja dr6g nale2y do zadari wtasnych gminy, natomiast mieszkancy

zglaszajqc takie drogi w ramach wniosk6w wskazujq na potrzeby i ich skale, lecz jeieli na

danym osiedlu jest zgtoszonych kilka wniosk6w, z czego w5r6d nich znajdujq siq wnioski

odrzucone ze wzglqd6w merytorycznych a np. zostaje jeden, kt6ry mieSci siq w bud2ecie

w6wczas jest duza szansa na jego realizacjq gdy2 jest to wniosek mieszkafic6w. Zagadnienia

wyja6nila, ie nie jest w stanie udzielii w chwili obecnej odpowiedzi na temat kwoty



realizowane sq w ramach Budietu Obywatelskiego, ale r6wnie2 w ramach zadad wlasnych
mtasta.

Ad.3
Projekt uchwaty zmieniajecy uchwalq w sprawie uchwalenia i przyjqcia Planu gospodarki
niskoemisyjnej wraz z dokumentami towarzyszecymi dla Gminy Miasto Wloclawek.

Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaly dokonata Pani Alicja Dworzaiska
Dyrektor Wydziafu Rozwoju Miasta informujqc, ie aktualizacja Planu Gospodarki
Niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Wloclawek wynika z koniecznoici zachowania sp6jnoici
dokument6w przedkfadanych w zwiqzku z aplikacjq o Srodki unijne w ramach Regionalnego
Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 na
realizacjq zadafi z zakresu termomodernizacji obiekt6w u2ytecznoSci publicznej.

W zwiqzku z prowadzonq przez GminQ Miasta Wfocfawek polityke minimalizacji angaiowania
przy realizacji inwestycji 6rodk6w bud2etowych Miasta, poprzez konstrukcjq montaZu

finansowego zadari uwzglqdn iajqcego r6ine i16dla finansowania, przedsiqwziQcie polegajqce

na przebudowie hali sportowo - widowiskowej Oirodka Sportu i Rekreacji przy ul. Chopina

12 zaplanowano z udziatem dotacji Ministra Sportu i Turystyki w zakresie przebudowy

obiektu oraz dofinansowania
z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w zakresie jego termomodernizacji.
Zgodnie z zasadami ubiegania siq o dofinansowanie z RPO WK-P na lata 2O14'2O2O, Dzialanie

3.3 Efektywno6i energetyczna w sektorze publicznym i mieszkaniowym, projekt, dla kt6rego

zlo2ono wniosek o dofinansowanie, musi znajdowai swoje odzwiercied len ie m.in. w
dokumentach budietowych miasta oraz planie gospodarki niskoemisyjnej.

Termomodern izacja hali sportowo-widowiskowej OSIR w zakresie koszt6w ujQta zostala w

zadaniu bud2etowym,Termomodernizacja obiekt6w uzyteczno6ci publicznej na terenie

miasta Wloclawek", nie widnieje natomiast w dokumencie Planu Gospodarki Niskoemisyjnej

dla Gminy Miasto Wlocfawek.
Z uwagi na planowanq aplikacjq o 6rodki unijne w ramach polityki terytorialnej (Obszary

strategicznej lnterwencji) w terminie do 29 lipca br. i koniecznoSd przedloienia

zaktualizowanej wersji ww. dokumentu z ujQtym w niej obiektem hali zachodzi potrzeba

przyjqcie przedloionej uchwaly.

Ooinia Komisii stalei Radv Miasta

Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Z

Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw

dyskusjq nad ww. zagadnieniem.

oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja

opiniq w tej sprawie zapoznal radnych

Chmielewski poinformowal, 2e otwiera

W dvskusii udzial wzieli:
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski zapytat, dlaczego tak p6ino

rozpatrywana jest ww, uchwala skoro jej podjqcie mo2e spowodowai, ie miasto mo2e

zyskai na jej wprowadzeniu ok. 1mln. zl. Dlaczego zatem nie zostala ona poddana pod



obrady w miesiacu czerwcu br. ponadto, do kiedy jest termin skladania wniosku do Urzgdu
Ma rszalkowskiego o mo2liwoii aplikowania o dofinansowanie oraz kiedy wplynql wniosek
od odpowiedniego wydzialu do wydzialu odpowiedzia Inego za jego przygotowanie.
Zaproponowany spos6b procedowania w sytuacji, gdy w dniu sesji radni otrzymujA ww.
uchwale daleko odbiega od standard6w, kt6rymi powinno siq kierowad. Stqd apel do
Prezydenta Miasta, kt6ry kieruje pracami urzqdu o to, aby tak waine uchwaty dla
gospodarki finansowej miasta byty procedowane z wyprzedzeniem. Ponadto Pan radny
zapytal czy zachodzE jeszcze inne zmiany w planie gospodarki niskoemisyjnej opr6cz
wskazanej w uchwale termomodern izacji hali OSiR przy ul. Chopina.
Radnv Krzvsztof Kukucki zapytal, dlaczego w planie gospodarki niskoemisyjnej brak jest
obiektu basenu Delfin i poprosil o wyja5nienie przyczyny tym bardziej, 2e inwestycje
zwiqzane z OS|R byty traktowane tqcznie z basenem Delfin.
Dvrektor Wvdzialu Rozwoiu Miasta Pani Alicia Dworzafska wyjasnila,2e basen Delfin nie
zostal pominiqty ibyl analizowany przy redagowaniu wniosku do Ministra Sportu, ale
kaidorazowa tak samo jak przy hali OSiR jak i przy basenie kalkulowane sq koszty o96rne,
jakie sq koszty kwalifikowane w poszczeg6lnych elementach, czyli kt6re koszty kwalifikujQ
siQ do termomodern izacji. Przy basenie okazalo siq, ie jeieli odjqte zostanq koszty
kwalifikujqce sie do termomodernizacji i r6wnie2 zostanie zloiony taki wniosek to nie bqdzie
moina wykorzystad w petni koszt6w, jakie przyslugujq od Ministra Sportu, realizacja
inwestycji przy finansowaniu z dw6ch ir6del jest zdecydowanie bardziej trudna zar6wno dla
wykonawcy jak i dla urzqdu przy rozliczeniu projektu w zasadzie z 3 ir6del finansowania. W
zwiqzku z tym nie traci siq na kwocie dofinansowania zewnetrznego przy basenie nie
korzystajqc z termomodernizacji. Poniewai jest tam dodi znaczna kwota koszt6w, kt6re nre
kwalifikujq siq w iadnym dofinansowaniu tj. od Ministra Sportu ani tei w
termomodernizacji. Projekt ten jest ujQty w planie gospodarki niskoemisyjnej i nie bqdzie
potrzeby wprowadzania ponowna zmianq uchwaty. W przypadku hali OSiR sytuacja byta
odmienna, poniewai koszty, kt6re mo2na bqdzie pozyskai od Ministra Sportu nie sq w pelni
satysfakcjon ujace, poniewai czqSi zadari dotyczqca ocieplenia 6cian zewnqtrznycn,
stropodachu, modernizacja instalacji c.o, modernizacja 2r6dla ciepla - ich koszty skladajq srq
na termomodernizacje i przedkladajqc je do RPO nie uszczuplamy dotacji Ministra Sportu.
Natomiast efekt energetyczny, kt6ry dziqki takim dzialaniom zostanie uzyskany ksztaltuje siq
w wysoko5ci 67 ,48%, zaklada sie, zatem, ii uzyskane dofinansowanie bqdzie na najwy2szym
poziomie, czyli 85%. Tak p6ine wywoianie uchwaty wyniklo z n iewysta rczajqcej komunikacji
miqdzywydzialowej, Wydzial Rozwoju Miasta sqdzil, ie wskazana inwestycja znajduje siq w
planie gospodarki niskoemisyjnej, w momencie przystqpienia do kompletowania
dokumentacji okazalo siq, ie tej inwestycji w nim nie ma. W zwiqzku z tym w do5i szybkim
tempie wykorzystujqc obrady sesyjne zwolane na dziefi dzisiejszy przygotowano ww.
uchwatq pod obrady Rady Miasta. W sytuacji gdyby nie bylo sesji do Urzqdu
Marszalkowskiego przedloiony zostalby program bez tej inwestycji wraz z oiwiadczeniem,
2e na najbliiszej sesji Rady Miasta przed podpisahiem umowy program zostanie
zaktualizowany.
Po wyczerpaniu gtos6w w dyskusji, Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod giosowanie
przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalQ w sprawie uchwalenia iprzyjqcia Planu
gospodarki niskoemisyjnej wraz z dokumentami towarzyszqcymi dla Gminy Miasto
Wloctawek.



W wvniku elosowania przeorowadzoneAo w obecnoici 21 radnvch za podieciem uchwafu
opowiedziato sie 20 radnvch przv braku slos6w przeciwnvch oraz l glosie wstrzvmuiacvm
t!-s
W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e uchwala zostata
podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad.4
Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia szczeg6fowego sposobu i zakresu 3wiadczenia uslug
w zakresie odbierania odpad6w komunalnych od wlaicicieli nieruchomoSci i

zagospodarowania tych odpad6w w zamian za uiszczonq przez wlaSciciela nieruchomoSci
oplatq za gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z autopoprawkq.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poprosii, aby ze wzglqdu na

merytorycznie zbie2nE tematykq przedlo2onych projekt6w uchwaf Dyrektor Wydziafu
Gospodarki Miejskiej dokonaf w jednym bloku prezentacji 4 projekt6w uchwai, natomiast
glosowanie odbqdzie siq odrQbnie nad ka2dE z nich.

Wprowadzenia do przedlo2onych zagadnieri dokonal Dyrektor Wydzialu Gospodarki
Miejskiej Pan Roman Stawisiiski, kt6ry wyjagnil, ie uwagi, kt6re uzasadniajq wprowadzenie
ww. uchwaty jak i pozostalych projekt6w uchwal sprowadzajq siq do rzeczy zasadniczej, a

mianowicie ustawodawca zmienif ustawq o utrzymaniu czysto6ci i porzqdku z dniem 01

lutego 2015 roku dokonujqc w art. 11 ustawy zapisu, 2e dotychczasowe akty prawa

miejscowego obowiqzuja przez 18 miesiqcy, czyli z dniem 01 sierpnia 2016 roku wygasa
podstawa do obowiqzywania prawa miejscowego w zakresie utrzymania czysto6ci i porzqdku

w gminach z wyjqtkiem oplat. Tym samym na mocy wskazanego przepisu ustawowego
wystqpil obowiqzek wprowadzenia nowych uchwai. Je2eli chodzi o ten zakres ustawodawca
nie byl zbyt racjonalny jak r6wnie2 orzecznictwo sEd6w ad ministracyjnych nie pozwala na
jednoznacznq regutq. Nieracjonalno6i ustawodawcy mo2na zauwa2yi w tym, ie nie
przewidywat on mo2liwo6ci dokonania zmian do dotychczas obowiqzujqcych uchwal, skoro
w ustawie z 2O74 roku wprowadzil niewielkie zmiany do tej materii ustawowej.
Wprowadzenie uchwal w tym uchwaly, kt6ra podlega obecnie procedowaniu wynika z

podstawowej reguly walidacyjnej oznaczajqcej przystosowanie normy prawnej do
przepis6w, czyli uchylenie przepisu wykonawczego do ustawy prowadzi do uchylenia
przepis6w wykonawczych w tym r6wniei przepis6w prawa miejscowego. Jest to typowy
zabieg o charakterze bardziej technicznym nii merytorycznym, materialnym. A zatem
przedstawione uwagi odnosii siq bqdq w calojci do pozostalych projekt6w uchwat. Ustawa z

2014 roku w art. 11 zawiera zapis,2e dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na

podstawie art.4, art.6,61,6n,6r, ust.3 i4 zachowujq moc przez 18 miesiecy. Uchylenie
uchwal z mocy ustawy po 18 miesiacach tj. z dniem 01 sierpnia br. wyzwala potrzebe
wywotania uchwat tak2e na tych samych podstawach, uchwaiy przywolywane sa w
podstawowym ksztatcie obowiqzujqcym w chwili obecnej. SQ takie uwagi, kt6re
wprowadzita zar6wno zmiana z roku 2014, kt6ra obowiEzuje od dnia 01 lutego 2015 roku,
do podstawowych zmian naleiy dopisanie w ww. projekcie uchwaly trybu i sposobu
skladania reklamacji, jest to obowiazek wynikajqcy ze zmiany ustawy obowiqzujqcej od dnia



01 lutego 2015r., pozostale zapisy jak np. czqstotliwo6i i tryb uiszczania oplat sE zmianami
kosmetycznymi, kt6re wynikajE ze zmiany systemu prawa w og6le. lstotnym jest,2e do 2
projekt6w uchwat dolqczone zostaly autopoprawki, a zatem zachodzi potrzeba przyjqcia
projekt6w uchwal wraz z autopoprawkami, w kt6rych znajdujA sig zapisy jednoznacznie
wytluszczone chodzi o wyraz ,, nie rzadziej" w uchwatach dotycz4cych harmonogramu
odbioru odpad6w komunalnych oraz czqstotliwo6ci ich odbioru ze wzglgdu np. na porq roku.
Uiycie pojqcia nie rzadziej wynika z wykladni literalnej, kt6ra jest wykladniq gramatycznE -
dominujqcq, skoro, zatem ustawodawca posfuguje siq tego typu terminem zostal on
przywofany w uchwale. Jak poinformowal Dyrektor Wydzialu Gospodarki Miejskiej do dnia
31 grudnia 2016 roku obowiqzuje umowa zawarta w 2O!4 roku z przedsiqbiorcq
dokonujqcym odbioru odpad6w komunalnych. Koficzac swojq wypowiedi Dyrektor Wydzialu
Gospodarki Miejskiej podkre(lil, ie nowe przepisy ustawy zobowiqzujq gminy do
dostosowania dotychczas obowiqzujqcej uchwaly do wymog6w wynikajqcych z wyiej
wymienionej ustawy. Przedto2one uchwaly zawierajq, zatem zmiany narzucone ustawE oraz
wynikajace z indywidualnej organizacji systemu gospodarki odpadami komunalnymi w
Gminie Miasto Wtoclawek isq zgodnE z przepisami znowelizowanej ustawy o utrzymaniu
czystoici i porzqdku w gminach.

Po zakofczonej wypowiedzi Dyrektora Wydziafu Gospodarki Miejskiej Przewodniczqcy Rady
Miasta poprosif radnego Dariusza Jaworskiego Przewod niczqcego Komisji Gospodarki
Miejskiej i Ochrony Srodowiska o zapoznanie radnych z opiniami w sprawie procedowanych
uchwat, jakie wypracowala Komisja.

Opinie Komisii stalei Radv Miasta. przedstawione w bloku orocedowanvch 4 proiekt6w
uchwal.

Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska podczas obrad w dniu 7 lipca br.
rozpatrzyia oraz jednomyslnie pozytywnie zaopiniowala nastqpujqce projekty uchwaf:

1. Projekt uchwafy w sprawie okre6lenia szczeg6lowego sposobu i zakresu Swiadczenia

uslug w zakresie odbierania odpad6w komunalnych od wlaicicieli nieruchomoici i

zagospoda rowan ia tych odpad6w w zamian za uiszczonq przez wta6ciciela nieruchomoici
opf atQ za gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia terminu, czqstotliwo6ci i trybu uiszczania oplaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Projekt uchwaty w sprawie okreilenia wzoru deklaracji o wysokoSci oplaty za

gospodarowanie odpadami komunalnymi skfadanej przez wta6cicieli nieruchomoici
polo2onych na terenie Gminy Miasto Wloclawek oraz okredlenia warunk6w i trybu
skladania deklaracji za pomoca irodk6w komunikacji elektronicznej.

Projekt uchwaty w sprawie regulaminu utrzymania czysto(ci i porzqdku na terenie Gminy
Miasto Wloclawek.

2.

3.



Opinie do przedto2onych projekt6w uchwal przedstawil Radzie Miasta Przewodniczacy
Komisji radny Dariusz Jaworskt.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie
otwiera dyskusjQ nad zagadnieniami dotyczqcymiwszystkich 4 projekt6w uchwal.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski zwr6cil uwagq, 2e sluiby Pana Prezydenta miaty 18 miesiqcy na
przygotowanie uchwal, a zatem procedowanie nad uchwafami w do5i pilnym trybie wraz z

autopoprawkami, kt6re radni otrzymali w dniu sesji jest trybem nie do przyjqcia. Odnoszqc
siq do uchwaly w sprawie utrzymania czysto5ci na terenie miasta Pan radny zapytat, kto jest
odpowiedzialny ijakie kary ponosi za utrzymanie czysto6ci na terenach, kt6re sq terenami
miejskimi. A zatem czy istnieje mo2liwoii ukarania Prezydenta Miasta za to, ie nie
zachowuje czysto6ci na terenach naleiqcych do miasta skoro moina ukarad prywatnych
wlalcicieli czy tei np. sp6fdzielnie mieszkaniowe za brak czysto6ci. Kto zatem jest
odpowiedzialny za stan czystosci w mie6cie oraz jakie sq konsekwencje w sytuacji, gdy
obowiqzek taki spoczywa na Prezydencie Miasta tym bardziej,2e wspomniany regulamin
utrzymania czystoSci i porzqdku na terenie miasta nic o tym nie wspomina.
Radnv Krzvsztof Kukucki wyrazif poparcie dla sl6w radnego J6zefa Mazierskiego. Pan radny
przywotal art. 11 obwieszczenia Marszalka Sejmu z dnia 03-02-2016 w sprawie ogloszenia
jednolitego tekstu ustawy o utrzymaniu czystoici i porzqdku w gminach, w kt6rym widnieje
zapis dotyczQcy 18 miesiqcy na wprowadzenie ustawy. W zwiqzku z tym Pan radny zapytaf
czy czas ten liczony jest od lutego 2015r.
Dvrektor Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Roman Stawisiriski wyjajnii, 2e oczywistym jest, ii
zmiana ustawy weszla w 2ycie z dniem 01 lutego 2015r. wynika to z ustawy iod tego
momentu liczone jest 18 miesiqcy.

Radnv Krzvsztof Kukucki kontynuujac wypowiedi stwierdzil, 2e od lutego 2015 roku

Prezydent Miasta posiadat wiedzq, ie musi nastapii zmiana procedowanych obecnie 4
projekt6w uchwal imial na ich przygotowanie 18 miesiqcy a zatem Pan radny zapytal,
dfaczego Prezydent Miasta tak p6ino zloiyt pod obrady Rady Miasta przedmiotowe

uchwaly, moina przypuszczae, ie termin datowany na dzieri 01 sierpnia zostal odkryty przez

przypadek, co spowodowalo, 2e w trybie awaryjnym zwolana zostafa obecna sesja. Zdaniem

Pana radnego Prezydent Miasta nie dopilnowat procedur inie doprowadzil do sytuacji, w
kt6rej spokojnie moina byloby procedowad nad ww. zagadnieniami. Takie postqpowanie
rodzi pytanie czy sytuacji podobnych do obecnej nie mo2na siq spodziewai wiQcej, czy nie
wystqpi kolejne zaniedbanie i czy Prezydent Miasta nie zapomnial o sprawach istotnych dla

mieszkaic6w Wloctawka. W zwiqzku z tym, ie zmiany w procedowanych uchwalach sq

nieznaczne Pan radny zapytaf o zapis znajdujQcy siq w $ 4 poprzednio obowiEzujacego
regulaminu na temat mo2liwoici odplywu wody do kanalizacji w spos6b niezagraiajqcy
istniejEcej zieleni w przypadku skfadowania lodu, blota czy Sniegu uprzetniqteSo z

chodnik6w, kt6rego nie ma w obecnym regulaminie w zwiqzku z tym, kto siq bqdzie

zajmowal tq sprawa i czy jest ona uregulowana w innym dokumencie. Brak jest r6wniei, 5

17 kt6ry dopuszczal wyposa2enie nieruchomoici w mniejszq ilo3i pojemnik6w niZ wynika to
z wyliczeri wg. normatyw6w w stosunku do czgstotliwoSci wywozu odpad6w. ZnikajE tak2e

zapisy dotyczqce ps6w chodzi o 5 22 a 6cislej o osoby posiadajace zwierzeta domowe sq
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zobowiEzane do wyeliminowania zagroienia zdrowia i zycia ludzi i czy taki zapis moie zostad
pominiQty.

Radna Olsa Krut-Horonziak odniosta siq do zapis6w dotyczqcych czQstotliwoici odbioru
odpad6w komunalnych ulegajqcych biodegradacji i odpad6w zmieszanych. W przypadk6w
wlaicicieli dom6w jednorodzinnych przyjqty system moina uznai za prawidlowy, jest on
reafizowany 2 razy w miesiqcu w przypadku odpad6w biodegradowalnych i 2 razy w
miesiacu w przypadku odpad6w zmieszanych. Natomiast w autopoprawce do projektu
uchwaly ulegl zmianie zapis g 3 ust. 1lit. B, w kt6rym proponuje siq wladcicielom budynk6w
jednorodzinnych wyw6z odpad6w zmieszanych nie rzadziej ni| rcz w miesiqcu, zachowujqc
czqstotliwo66 wyw6z odpad6w biodegradowalnych na poprzednim poziomie. Zdaniem Pani
radnej propozycja odbioru odpad6w zmieszanych nie rzadziej nii raz w miesiEcu jest nie do
przyjqcia, poniewai ze wzglqdu np. na warunki atmosferyczne iporq roku. Zdanie Pani
radnej powinna nastqpii zmiana zapisu polegajqca na odbiorze odpad6w zmieszanych nie
rzadziej ni2 2 razy w miesiqcu, takie dzialanie zapewnia minimum wymog6w sanitarnych.
Poniewa2 we wszystkich uchwala powtarza sie ten problem Pani radna zawnioskowata o
przyjqcie poprawki do autopoprawki uchwafy w punkcie 3 ust. l lit b, kt6ra otrzymalaby
zapis, ii odpady zmieszane w budynkach jednorodzinnych wywoione bqdq nie rzadzie) ni| 7
razy w miesiqcu.
Przewodniczqcy Rady Miasta poprosil Paniq radnq o zgloszenie wniosku w formie pisemnej,
zostanie on poddany pod gfosowanie Rady Miasta.
Radnv Zbigniew Lewandowski stwierdzil, 2e ma uwagi do projektu uchwaty w sprawie
okre5lenia szczeg6lowego sposobu i zakresu Swiadczenia usfug w zakresie odbierania
odpad6w komunalnych od wlaicicieli nieruchomoici oraz autopoprawki do tejZe uchwafy,
kt6re sq w czq6ci zbieine z tym, o czym m6wita przedm6wczyni Pani Olga Krut-Horonziak.
Pan radny odni6sl siq do zapis6w zawartych w 5 3 ust. 1 pkt. 2, kt6ry dotyczy obszar6w
zabudowanych budynkami wielolokalowymi proponujqc zmiany zapis6w lit. a ilit. b. W
zwiqzku z powyiszym Pan radny zaproponowal, aby zapis S 3 ust. 1 pkt. 2 lit a po slowie

,,zielone" otrzvmat brzmienie.,nie rzadziei ni2 raz w miesiacu, z tvm. 2e w okresie od
kwietnia do paidziernika stosownie do potrzeb nie rzadziei nii raz na tvdzieri". Ponadto Pan

radny zaproponowal r6wniei zmianq zapisu pkt.2lit. b, kt6ry po slowie ,,biodegradacii"
otrzymaiby brzmienie ,,stosownie do potrzeb, nie rzadziei ni2 raz w tvgodniu". Wniosek w tej
sprawie zostaf zfoiony na pi6mie przez Pana radnego Przewodn iczqcemu Rady Miasta
Radna Mariola Gawlowska w zwiqzku z polemikq na temat spraw zwiqzanych z odpadami
odniosla siq do kwestii promowania w5r6d spoleczefstwa zachowafi i dziatai
proekologicznych. Niezbqdne w tym celu sq pojemniki na butelki plastikowe, pojemniki na

makulaturq, kt6re w odpowiednich iloSciach powinny byi umiejscowione na terenie miasta,
co sprzyja selektywnej segregacji odpad6w komunalnych. W zwiqzku z tym Pani radna
zaapelowala o rozwaienie moiliwoici aplikacji w programy ekologiczne, obejmujace
plac6wki oSwiatowe na 162nych poziomach edukacyjnych, aby poglqbii wra2liwoii
ekologicznq dzieci i mlodzieiy gdy2 miarq iwiadomoici spolecznej jest to, co mieszkafcy
robiq z produkowanymi przez siebie odpadami oraz jakie dziafania towarzvszE dbaloici o
Srodowisko.
Radnv Krzvsztof Kukucki odnoszqc siq do kwestii ekologii poruszanej przez przedm6wczynie
przypomniat, ie w ubieglej kadencji MPK realizujqce zadania transportu zbiorowego
pozyskato 3 autobusy o napqdzie hybrydowym, co jest niewQtpliwie dzialaniami
proekologicznymi a w chwili obecnej nastapil powr6t do autobus6w starego typu, o czym



Swiadczq ostatnie zakupu MPK, co jest dziafaniem niosqcym odwrotne skutki do tych, o
kt6rvch mowa.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarosfaw Chmielewski zapytai czy procedowanie obecnie
4 projekty uchwai posiadajq zmiany merytoryczne w stosunku do poprzednich uchwat czy
te2 proponowane zmiany ograniczajq siq jedynie do zmiany podstawy prawnej.
Przewodniczqcy Rady Miasta stwierdzit, ie zglaszane przez radnych poprawki i wnioski
dotyczqce czQstotliwo6ci wywozu odpad6w komunalnych w proponowanych uchwaiach sq
czestsze w stosunku do zmian proponowanych podczas dzisiejszych obrad. Przewodniczqcy
Rady Miasta zapytat, w jaki spos6b odnosze siQ do tych kwestii zapisy umowy zawartej
pomiQdzy Gminq Miasto Wtoclawek a firmq zajmujqca siq odbiorem odpad6w komunalnych
z terenu miasta tj. ,,Saniko", jakie sa zapisy dotyczqce czQstotliwoSci wywozu odpad6w
komunalnych tzw. mokrych i suchych. Pan Przewodniczqcy poprosil Dyrektora Romana
Stawisiriskiego o udzielenie odpowiedzi informujqc ponadto,2e zamyka dyskusjq na temat
procedowanych zagadnieri.
Dvrektor Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan Roman Stawisiiski odnoszqc siq do uwag
dotyczqcych procedowania formy uchwaly, jakE jest autopoprawka wyjaSnil, 2e autor
projektu po dokonaniu analizy moie wnie6i zmiany, Swiadczy o tym wprowadzeniu
okre5f enia ,,nie rzadziej", co przewidywal w ustawie ustawodawca. OdpowiadajEc na pytanie
Przewodn iczqcego Rady Miasta Pan Dyrektor wyja6nila, 2e wiq2q sig to z regutq walidacyjnq i

z uwagi na uchylanie przepis6w naleiy dokonai zwyklej procedury wywolania uchwat, kt6re
w swej tre6cia stanowiQ jak uchwaly dotychczas obowiqzujqce. Natomiast w konsekwencji
tych uchwai, mo2liwa jest ich realizacja poprzez umowQ zawarta w roku 2014 obowiazujaca
do kofica roku bieiqcego. Poruszane przez radnych kwestie czestotliwoSci Swiadczenia ustug
zwiqzanych z odbiorem odpad6w reguluje punkt nr 7 umowy, kt6ry stanowi, ie w przypadku
budynk6w jednorodzinnych odpady mokre odbierane sq minimum 2 razy w miesiqcu,
maximum 4 rczy w miesiqcu natomiast odpady suche odbierane sE l raz w miesiqcu a

maximum 4 rczv w miesiqcu, odpady zmieszane 2 razv w miesiqcu maximum 4 rczy w
miesiacu. Jak poinformowal Pan Dyrektor podobnie jest w przypadku budynk6w
wielolokalowych, jest wskazana minimalna i maksymalna liczba wywozu odpad6w np.
odpady mokre wywoione sq 2 razy w miesiqcu nie wiqcej ni2 lZ razy w miesiqcu, suche 1 raz
w miesiqcu nie wiqcej niz L2 razy w miesiqcu, zmieszane 2 razy w tygodniu, lecz nie wiqcej
ni2 4 razy w tygodniu. Wlaiciwym zapisem wprowadzonym przez ustawodawcq w kwestii
czqstotliwosci jest okreslenie ,, nie rzadziej" w projektach uchwat wskazane jest minimum ,,

nie rzadziej ni2" natomiast w realizacji obowiazuja firmq zapisy wynikajqce z obowiEzujacej
umowy przytoczone wy2ej. Ponadto Pan Dyrektor odni6sl siq do uwag radnego Kukuckiego
na temat zapis6w dotyczqcych zwierzQt wyjainiajqc, ii zaproponowany zapis jest bardziej
syntetyczny, poniewa2 nale2y unikad zapis6w, kt6re w systemie prawa nazywajq siq
redutancjq, czyli czymd niewlaSciwym, nadmiernie rozbudowanym. ponadto pan Dyrektor
wyjasnil, ie procedowane uchwaly nie sE wynikiem zapomnienia Pana Prezydenta, a w
latach ubiegtych sesje Rady Miasta odbywaly siq r6wniei w miesiAcu lipcu. Jak podkreSlil
Pan Dyrektor po wejSciu w iycie ustawy w dniu 01 lutego 2015 roku, w roku 2016 organy
nadzoru uchylaly uchwaly rad miast igmin, poniewa2 tryb wprowadzania zmian poprzez
uchwaly zmieniajqce dane uchwaly byi trybem niewla6ciwy i nale2alo wywolywad nowe
uchwaly w strukturze obowiqzywania po dniu 01 sierpnia, ponadto wywolanie uchwal nie
sugeruje zagroienia w gospodarce odpadami, poniewai kwestie odbioru i czqstotliwo6ci
wywozu odpad6w reguluje umowa, kt6ra obowiqzuje do kodca 2016 roku, w kt6rej
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okreSlone sa szczeg6lowo te zasady. Zatem nie miato miejsca sugerowane zapomnienie
powodujqce wprowadzenie uchwal podczas lipcowych obrad sesyjnych.
Przewodniczacy Rady Miasta zapytat czy wnioskodawcy podtrzymuja uprzednio zgtoszone
wnioski.
Radna Olsa Krut- Horonziak poinformowata, ie po wyja6nieniach zlo2onych przez Dyrektora
Pana Romana Stawisifiskiego wycofuje sw6j wniosek niemniej jednak ma w zwiqzku z tym
nadziejq, 2e kolejna umowa bqdzie r6wniei zawierata zapis umo2liwiajqcy czqstsze ani2eli 1

raz w miesiecu odbieranie zmieszanych odpad6w komunalnych niezawierajqcych odpad6w
ulegajqcych biodegradacji.
Radnv Zbieniew Lewandowski poinformowal, ie uzyskana odpowiedi nie w pelni odpowiada
oczekiwaniom.
Dvrektor Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan Roman Stawisiriski wyja5nit, ii w najbliiszych
miesiecach przygotowywany bqdzie projekt umowy i dobra praktyka zostanie zachowana
wraz z dqieniem do jeszcze lepszej, jakoSci 6wiadczonych uslug z korzyiciq dla mieszka6c6w
Radnv Zbisniew Lewandowski stwierdzil, ie podtrzymuje wniosek niemniej jednak zauwaiyl,
ie obecna uchwata wraz z uchwalq okreSlajqcq stawki za wyw6z nieczysto6ci stanowi
podstawQ prawnq do realizacji uslugi pomiqdzy gminq a obywatelem, natomiast umowa
lqczqca organ wykonawczy z firmq prowadzi do rozbie2no5ci interes6w. Jeieli zatem w
uchwale bqdzie widnial szczeg6lowy zapis regulujqcy pewne kwestie to w6wczas Prezydent
ma obowiqzek zawrzei w ten spos6b umowe z firmq zajmujqcq siq tego typu uslugami,
obecnie takiego obowiqzku prawnego nie ma. Z pozyskanych informacji podczas obrad
Komisji Bud2etu wynika, 2e w przypadku czQstszego wywozu odpad6w w przypadku dom6w
jednorodzinnych bqdzie pobierana dodatkowa optata taka sytuacja powoduje zagroienie, ze
byi moie taka praktyka bqdzie stosowana r6wniei w przypadku innych budynk6w,
natomiast higiena wymaga odpowiedniej czqstotliwodci wywozu odpad6w.
Radna Olga Krut-Horonziak stwierdzila, ie jednak ponownie sklada sw6j wniosek pozostafa
czqSi wypowiedzi Pani radnej - poza mikrofonem.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski wyjainil, 2e dyskusja zostala
zakoiczona a Pani radna wycofata sw6j wniosek ije2eli chce go podtrzymai nale2y zgfosii go
na pismie do Przewodniczacego. Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie wniosek zgloszony przez radnego Zbigniewa Lewandowskiego dotyczqcy zmiany
5 3 ust. 1 pkt. 2, lit. a - zmiana zapisu po slowie - zielone -,, nie rzadziej ni2 raz w miesiEcu,
z tym, 2e w okresie od kwietnia do paidziernika stosownie do potrzeb, nie rzadziej nii raz na
tydzie6", oraz punkt 2 lit. b - zmiana zapisu po slowie biodegradacji -,, stosownie do
potrzeb nie rzadziej ni2 raz w tygodniu".
W wvniku gtosowania przeorowadzonego w obecnoici 16 radnvch za wnioskiem
opowiedzialo sie 9 radnvch orzv 4 glosach przeciwnvch oraz 3 slosach wstrzvmuiacvch sie.
W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzvskal akceotacie.
W nastqpnej kolejno5ci Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie okreslenia szczeg6lowego sposobu i zakresu Swiadczenia uslug
w zakresie odbierania odpad6w komunalnych od wla6cicieli nieruchomoici
zagospodarowa nia tych odpad6w w zamian za uiszczonq przez wfaSciciela nieruchomoici
oplatq za gospodarowanie odpadami komunalnymi wraz z autopoprawkq oraz przyjqtym
wnioskiem.
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W wvniku glosowania orzeorowadzonego w obecno6ci 20 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie przv braku gfos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch
<ta

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostata
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.
Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.5
Projekt uchwa\ w sprawie okre6lenia terminu, czestotliwoSci itrybu uiszczania oplaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi.

Opinia Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska na temat ww. projektu uchwaty
zawarta zostaly w punkcie nr 4 porzqdku obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie
okreSlenia terminu, czestotliwo6ci itrybu uiszczania oplaty za gospodarowanie odpadami
komunalnymi.
W wvniku stosowania przeprowadzonego w obecno6ci 20 radnvch za oodieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch
sis

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwaia zostala
podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokotu.

Ad.5
Projekt uchwaly w sprawie okre6lenia wzoru deklaracji o wysokodci opfaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi skladanej przez wfaScicieli nieruchomogci
pofoionych na terenie Gminy Miasto Wfoclawek oraz okreslenla warunk6w I trybu
skfadania deklaracji za pomoc.l Srodk6w komunikacji elektronicznej.

Opinia Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska na temat ww. projektu uchwaly
zawarta zostaty w punkcie nr 4 porzqdku obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddat pod glosowanie przyjqcie
projekt uchwaly w sprawie okreSlenia wzoru deklaracji o wysokoSci oplaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi skladanej przez wlaScicieli nieruchomoici
poto2onych na terenie Gminy Miasto Wtoctawek oraz okre(lenia warunk6w itrybu skladania
deklaracji za pomoce irodk6w komunikacji elektronicznej.

W wvniku gtosowania przeprowadzonego w obecno6ci 20 radnvch za oodieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie przv braku glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch
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Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw Chmielewski
poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gtosowania Rada Miasta przyjgla uchwalq w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokotu.

Ad.7
Projekt uchwaly w sprawie regulaminu utrzymania czystoSci i porzqdku na terenie Gminy
Miasto Wloclawek wraz z autopoprawkq.

Opinia Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska na temat ww. projektu uchwaty
zawarta zostaty w punkcie nr 4 porzqdku obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddat pod gtosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie regulaminu utrzymania czystoSci iporzqdku na terenie Gminy
Miasto Wlocfawek wraz z autopoprawkA.

W wvniku qtosowania przeorowadzonego w obecnoici 20 radnvch za oodieciem uchwalv
wraz z autopoprawka radni opowiedzieli sie iednomvSlnie przv braku slos6w przeciwnvch
oraz wstrzvmuiacvch sie.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski
poinformowal, ie w rezultacie dokonanego gtosowania Rada Miasta przyjQfa uchwale w
zaprezentowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokolu.

Ad.8
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

Interpelacje, wnioski i zappania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zglosili: radny Jaroslaw
Chmielewski, radna Agnieszka Chmielewska, radny Piotr Czarnecki, radna Mariola
Gawtowska, radny Dariusz Jaworski, radny Krzysztof Kukucki, radny Henryk Mielczarczyk,
radny J6zef Mazierski.
Interpelacje powinny zostai zlo2one przez radnych w formie pisemnej Przewodniczqcemu
Rady Miasta, kt6ry niezwlocznie przekaie je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewod niczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Maasta lub wiaiciwe rzeczowo upowainione
osobv w terminie 14 dni.
Interpelacje zgtoszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanQ w
Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurg postqpowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wloclawek.
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Ad.9
Informacje, o3wiadczenia i komunikaty.

Radna Olga Krut-Horonziak wyrazila ubolewanie, ie nie doszlo do przedstawienia przez
Paniq radnq wniosku, o kt6rym byla mowa, poniewa2 zmiany przeglosowano tylko w jednej
uchwale, a zapisy dotyczq 2 uchwai wraz z autopoprawkami tj. uchwaly na temat
regulaminu utrzymania czystoSci i porzqdku oraz uchwaly dotyczacej szczegdlowego
sposobu i zakresu Swiadczenia uslug w zakresie odbierania odpad6w komunalnych od
wfaicicieli nieruchomoici.
Przewodniczacv RadV Miasta wyja5nit, 2e wniosek radnego Zbigniewa Lewandowskiego
odnosil siq do jednej uchwaly a zatem procedura obrad zostala zachowana.
Radna Olga Krut-Horonziak poinformowala, 2e chciafa swojq wypowied ziq zwrocii uwage, ze
podtrzymuje wniosek dotyczqcy obydwu uchwal natomiast zaistniala nielogicznoSi,
poniewa2 podjqto uchwatq wraz z wnioskiem jedynie w jednej uchwale natomiast w drugiej
nie dokonano zmiany.
Przewodniczacv Radv Miasta podziqkowal za informacje, niemniej jednak przypomniai, 2e

Pani radna zgfosila wniosek, nastqpnie wycofafa sw6j wniosek by ponownie poinformowai,
2e go podtrzymuje. W konsekwencji wniosek nie zostal zgloszony przez Paniq radnq
Przewodn iczqcemu Rady na piSmie, a co za tym idzie nie zostat poddany procedurze
gfosowania.

Ad. 10
Zamkniqcie obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski podziqkowat wszystkim za udziai
w obradach stwierdzajac, ie wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XXll
sesji Rady Miasta Wloclawek w dniu 07 lipca 2016 roku.

Za koriczenie obrad godz. 17oa

OBRADOM PRZEWODNICZYI
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Akceptacia protokolu przez Sekretarzv obrad XXll sesii Radv Miasta

Radna Agnieszka

Radny Piotr Czarnecki

Zalaczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXll sesji Rady Miasta Wloclawek

2. Lista os6b uczestniczEcych w XXll sesji Rady Miasta Wloclawek.

3. Uchwafa Nr XXll/87 /2O16 Rady Miasta Wloclawek z dnia 07 lipca 2016r. zmieniajqca
uchwalg w sprawie uchwalenia iprzyjecia,,Planu gospodarki niskoemisyjnej wraz z

dokumentami towarzyszacymi dla Gminy Miasto Wloctawek"

4. Uchwala Nr XXll/88/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 07 lipca 2016r. w sprawie

okreilenia szczeg6lowego sposobu i zakresu 6wiadczenia uslug w zakresie

odbierania odpad6w komunalnych od wfaicicieli nieruchomoici i zagospod arowa n ia

tych odpad6w w zamian za uiszczonE przez wla6ciciela nieruchomo5ci oplatq za

gospodarowanie odpadami komunalnymi.

5. Uchwafa Nr XXll/89/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 07 lipca 2016r. w sprawie

okreSlenia terminu, czQstotliwo6ci i trybu uiszczania optaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi.

Uchwala Nr XXll/90/2016 RadV Miasta Wloclawek z dnia 07 lipca 2016r. w sprawie

okre5lenia wzoru deklaracji o wysokoSci opfaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi skladanej przez wtaicicieli nieruchomo5ci potoionych na terenie

Gminy Miasto Wlocfawek oraz okreSlenia warunk6w itrybu skladania deklaracji za

pomoca irodk6w komunikacji elektronicznej.

Uchwala Nr XXll/91/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 07 lipca 2016r. w sprawie

regulaminu utrzymania czystogci iporzqdku na terenie Gminy Miasto Wloctawek.

6.

7.

protototJoradzita:
r"b",1":mf-'k"
6l6wny Spfd/alista BRM
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